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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro zdravotnictví  

ZÁPIS z 13. jednání 
Výboru pro zdravotnictví konaného dne 26. 1. 2022 v 15:00 hod. 

on-line v prostředí Cisco Webex, ,  
     

 
Přítomni: Ing. Miloš Růžička, Ing. Jana Komrsková, prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., Ing. Jakob Hurrle, 

MDDr. Bára Malíková, Ing. Radek Lacko, MUDr. Marián Hošek, Mgr. Marcela Janečková, MUDr. Tomáš 
Kaštovský, Marta Schwarzová  

Omluveni: Stanislav Nekolný, MBA, PharmDr. Petr Fifka  
Hosté:  radní Mgr. Milena Johnová, Ing. Alice Mezková, Ing. Alena Havelková – pověřená vedením 

zdravotnického odboru 
Jednání řídil: Ing. Miloš Růžička, předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP 
Externí hosté: Petr Schreib, ČTK 
 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

3. Schválení zápisu ze dne 15.12.2021 

4. R-42845 k návrhu na schválení záměru sloučení příspěvkových organizací hl. m. Prahy Městská nemocnice 
následné péče a Metropolitní zdravotnický servis 

5. Zpráva o činnosti Výboru pro zdravotnictví za období 11.– 12. 2020 a 01.– 12.2021 

6. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 

7. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 
Jednání zahájil v 15.03 předseda výboru Miloš Růžička, přivítal přítomné a vyzval připojené členy výboru, aby pro lepší 
přehled o hlasování nechali zapnuté kamery. 
M. Růžička předkládá program s drobnou úpravou – navrhuje vyčlenit z bodu 6. Souhrnná informace o tiscích tisk Z-9976 
k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl.m. Prahy v roce 2022 v kap. 0581 a 0516, a projednat jej samostatně; jde o 
jediný materiál, který bude výbor schvalovat a doporučovat Zastupitelstvu ke schválení.  

2. Schválení programu a volba ověřovatel zápisu 
Předseda výboru dává ke schválení upravený návrh programu a jako ověřovatele navrhuje paní Ing. Janu Komrskovou, 
která souhlasí. Poté je přistoupeno k hlasování o usnesení v tomto znění: 
 
Usnesení č. T-VZ-0104 
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Výbor pro zdravotnictví 
 
I.  s ch v a l u j e 

                navržený upravený program jednání a ověřovatele, jímž je místopředsedkyně výboru, Ing. Jana Komrsková 
 
přijato,  pro: 7,  proti: 0,  zdržel se: 0,  mimo místnost 0  

 

3. Schválení zápisu ze dne 15.12.2021 
Zápis z předešlého jednání výboru členové obdrželi předem v podkladových materiálech a nevznesli vůči němu žádné 
námitky ani připomínky. Výbor hlasuje o tomto usnesení : 
 
Usnesení č. T-VZ-0105 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I.              s ch v a l u j e 
                 zápis z 12. jednání výboru konanému dne 15.12. 2021 
 
přijato,  pro: 7,  proti : 0,  zdržel se: 0,  mimo místnost : 0 
 

4. Z-9976  k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl.m. Prahy v roce 2022 v kap. 0581 a 0516 
Předseda výboru M. Růžička žádá o představení předloženého materiálu radní Mgr. M. Johnovou a o případné 
doplnění paní Ing. Alenu Havelkovou. M. Johnová přítomné informuje, že Ing. Havelková převzala žezlo po řediteli 
odboru zdravotnictví M. Ježkovi, který s koncem roku na svou funkci rezignoval, a vyzývá Ing. Havelkovou, aby členy 
výboru s předloženým administrativně technickým tiskem seznámila.  
Ing. Havelková konstatuje, že v listopadu 2021 byl schválen tisk, který obsahoval přehled poskytovatelů zdravotních 
služeb, kteří budou LPS zajišťovat. Mezi nimi figurovala i Nemocnice Na Františku (NNF), která poskytuje lékárenskou 
pohotovostní službu. NNF je zřízena MČ Praha 1 a zmíněným tiskem bylo schváleno jednak znění veřejnosprávních 
smluv mezi HMP a jednotlivými poskytovateli, jednak – právě v případě NNF – znění veřejnoprávní smlouvy mezi HMP 
MČ Praha 1 coby zřizovatelem této nemocnice. Z legislativního hlediska ovšem není možné, aby odbor ZDR poukázal 
finanční prostředky městské části, to může udělat pouze odbor rozpočtu, pod nějž financování městských částí spadá. 
Tisk Z-9976 je tedy návrhem opatření, které spočívá v převodu částky 1.400.000,- Kč z odboru ZDR odboru rozpočtu, 
který pak tuto částku určenou na zajištění lékárenské pohotovostní služby poukáže MČ P-1.  
M. Růžička se ujišťuje, že požadované finance má odbor ZDR již reálně k dispozici, a nikoli pouze v rezervě – Ing. 
Havelková tuto informaci potvrzuje a sděluje, že požadovaný obnos je již připraven k převodu na odbor rozpočtu.  
M. Růžička žádá paní radní, zda by uvedené vysvětlení mohlo zaznít na zítřejším jednání ZHMP při představení tohoto 
tisku, protože informace obsažené v důvodové zprávě nejsou zcela srozumitelné. Poté předseda M. Růžička dává 
hlasovat o usnesení. 
V 15.10 se připojil MUDr. Kaštovský 
 
Výbor pro zdravotnictví  
I.       d o p o r u č u j e  
         materiál ve znění tisku Z-9976 Zastupitelstvu hl.m. Prahy ke schválení 
 
přijato,  pro: 8,  proti: 0,  zdržel se: 0,  mimo místnost. 0 

 

 5.     R-42845 k návrhu na schválení záměru sloučení příspěvkových organizací hl. m. Prahy Městská nemocnice 
následné péče a Metropolitní zdravotnický servis 

         
          V 15:15 se připojila MDDr. Bára Malíková 

 
M. Růžička úvodem připomněl, že diskuse nad materiálem transformace zdravotní péče v Praze již začala, 
k zamýšlenému projektu se shromáždila řada úvah a připomínek, ale v tuto chvíli je z komplexu zamýšlených změn 
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možné vyčlenit a s předstihem řešit například další rozvoj a zkvalitnění práce Městské nemocnice následné péče 
MNNP). Radní M. Johnovou poté vyzývá k představení materiálu. 
Radní M. Johnová sděluje, že předkládaný tisk ještě není hotov, nevstoupil ještě ani do fáze připomínkového řízení. 
Radní považuje základ materiálu za správný, vzhledem ke stádiu rozpracovanosti je však samozřejmě stále otevřený 
změnám a úpravám. M. Johnová konstatuje, že s předsedou výboru M. Růžičkou průběžně diskutuje téma první fáze 
transformace, tj. sloučení Metropolitního zdravotního servisu (MZS) a MNNP. Zmiňuje, že MZS sehrál svou důležitou 
roli při zvládání pandemie, podílel se na zprovoznění očkovacího centra, nakupoval a dodnes distribuuje ochranné 
pomůcky pro pražské sociální služby a zdravotnická zařízení. Podle M. Johnové má smysl sloučit malou organizaci 
s větší – což je podstatou předkládaného materiálu. M. Johnová doufá, že tisk bude možné znovu projednat na 
únorovém jednání výboru, poté, kdy materiál projde potřebnými úpravami a bude schválen Radou HMP. Radní 
dodává, že optimálně by se měl MZS připojit k MNNP k datu 01.04.2022. 
M. Johnová dále členy výboru informuje, že výkonem funkce ředitele MZS byl nově pověřen pan Pavel Novák, který v 
této pozici nahradil dosavadního ředitele Mgr. M. Ježka. P. Novák byl zaměstnancem MZV a současně pracoval jako 
koordinátor reformy psychiatrické péče v Praze, v současnosti připravuje rozjezd centra, které se bude věnovat 
psychosociální podpoře a zdravotní prevenci. 
Radní Johnová dále hovoří o zhoršující se situaci v oblasti závislosti na alkoholu a s tím souvisejícím stavem 
Protialkoholní záchytné stanice (PZS) v Praze, který odborníci dlouhodobě kritizují. M. Johnová vyjadřuje naději, že s 
plánovaným převedením PZS pod správu MNNP dojde i k transformaci PZS do podoby moderního adiktologického 
zařízení – tak, aby záchytka nebyla jen „lepší šatlavou“, ale místem, které nabídne i následnou pomoc. V současnosti 
PZS nabízí pouhé přespání za poplatek 3.000,- Kč za noc, její klienti navíc často nejsou schopni tento poplatek uhradit.  
M. Růžička má k vystoupení M. Johnové několik poznámek. Konstatuje, že dosavadní připomínky k transformačnímu 
tisku byly formulovány do souhrnné zprávy, již má paní radní k dispozici. On sám vizi Metropolitního zdravotnického 
konsorcia (MZK) stále věří, ze své starostovské praxe ale ví, že často je třeba nechat celou záležitost uzrát a počkat na 
vhodnější ekonomickou konstelaci a reálnou poptávku. Upřesňuje také, že tam, kde paní radní hovořila o sloučení 
MZS a MNNP, jde o 4 zaměstnance MZS, kteří by nově měli přejít pod MNNP.  
M. Růžička poté předává slovo místopředsedkyni výboru Ing. Komrskové – ta se ptá, zda stále platí původní 
představa, že MZS bude vedoucím členem Metropolitního konsorcia (MZK), nebo zda se projekt MZK ruší či zda byl 
aktuálně pozastaven. Radní M. Johnová odpovídá, že transformační projekt si lze představit jako zásobník možných 
kroků – v tuto chvíli z něj byly vybrány prvky, které jsou jednoduché a nekontroverzní, tedy sloučení MZS a MNNP. 
J. Komrsková dále uvádí, že se seznámila s připomínkami k transformačnímu projektu, sestavenými předsedou výboru 
M. Růžičkou – sama má velmi podobné otázky a ráda by věděla, zda připomínky M. Růžičky byly nějakým způsobem 
vypořádány a zda je toto vypořádání k dispozici. Pokud jde o MZS – ten byl založen v červenci 2019 a podle J. 
Komrskové není zřejmé, jak vlastně fungoval; ráda by se seznámila s jeho výroční zprávou, ta však není ve sbírce listin 
na stránkách justice.cz k dispozici, J. Komrsková tedy žádá o předložení výročních zpráv. Další dotaz J. Komrskové 
směřuje k tomu, zda by nebylo lepší MZS spíše zrušit než slučovat s MNNP. Poslední otázka místopředsedkyně J. 
Komrskové se pak týká pracovní skupiny, která byla k projektu transformace zřízena – Ing. Komrsková by ráda věděla, 
kdy budou k dispozici výstupy z práce této skupiny, protože na jejich základě by mělo být sloučení schvalováno. Rada 
HMP bude nyní vyjadřovat souhlas pouze se záměrem sloučení, teprve následně, na základě závěrů pracovní skupiny, 
bude schvalovat samotné sloučení. J. Komrsková se dále domnívá, že uváděný termín sloučení k 1. dubnu je velmi 
optimistický. 
Předseda M. Růžička žádá všechny členy výboru, aby se aktuálně zaměřili na „jednoduchou variantu“, tedy tu 
momentálně aktuální – tou je MNNP, MZS a PZS. M. Růžička dále upřesňuje, že k materiálu, který Ing. Komrsková 
nazvala připomínkami předsedy, byla vyvolána diskuse ještě na prosincovém jednání výboru, po novém roce paní 
radní připomínky převzala a postupně je vypořádává. 
MUDr. Hošek konstatuje, že má podobné dotazy jako paní místopředsedkyně a současně vznáší další otázku, zda je 
navrhované sloučení a rozšíření akceptovatelné ze strany MNNP. Ptá se rovněž na centrální nákupy, což bylo ústřední 
téma v souvislosti s MZS – je toto téma nadále na stole? A pokud jde o zamýšlený projekt transformace – navazuje se 
kompletně na původní záměr, nebo se počítá s variantou nějak redukovanou? 
Do diskuse se hlásí také MUDr. Kaštovský – rád by znal důvod rezignace ředitele odboru ZDR Martina Ježka a to, co 
bude po jeho odchodu následovat. 
Dále se o slovo se hlásí R. Lacko. Konstatuje, že osobně je vůči tématu transformace rezervovaný, ale respektuje vůli 
současné politické reprezentace. Vyjádřit se chce k chystanému převodu protialkoholní záchytné stanice pod MNNP. 
Zastává v této věci velmi zdrženlivé stanovisko, záchytnou stanici považuje v evropském kontextu za anachronismus – 
dokud se nezmění její ekonomická situace a fungování, bude podle jeho názoru převedení PZS pod MNNP pro tuto 
nemocnici zátěží. Vzhledem k tomu, že roční dotace pro PZS činí 12 miliónů Kč, je podle názoru R. Lacka nutno vyvíjet 
silnější tlak na zdravotní pojišťovny, aby lépe hradily za poskytnutou péči, nebo je třeba, aby byla záchytka úplně 
zrušena. Podotýká, že doposud se všechny dosavadní motivační programy zaměřené na PZS míjely účinkem. 
M. Johnová reaguje na vznesené dotazy a podněty postupně. Nejdříve reaguje na dotaz ohledně rezignace ředitele 
odboru ZDR Martina Ježka. Uvádí, že i pro ni byla jeho rezignace velkým překvapením, pokud jde ale o důvody tohoto 
kroku, je třeba se ptát přímo jeho, z její strany by šlo o pouhou spekulaci. Dále doplňuje, že příští týden bude vypsáno 
výběrové řízení na pozici ředitele odboru s uzávěrkou přihlášek do konce února. 



 

TED 8.3.4.4 Strana 4 
 

V souvislosti s navrhovaným sloučením M. Johnová potvrzuje, že PZS představuje ekonomický problém – je zátěží pro 
městskou polikliniku, pod níž v současnosti spadá, a pokud se v systému financování a provozování nic nezmění a 
záchytka pouze přejde pod MNNP, potáhne ekonomicky dolů i nemocnici. M. Johnová ale zároveň připomíná, že se 
Praha musí ohledně PZS řídit platnými zákony. Pokud jde o budoucnost PZS, je představa radní Johnové taková, že se 
záchytka jakožto lůžkové zařízení nejprve dostane pod správu příspěvkové organizace, která se sama lůžkové péči 
věnuje, a následovat by měla proměna realizovaná odborníky, kteří rozumějí péči o duševní zdraví včetně adiktologie 
a kteří začnou péči PZS vnímat více jako záležitost adiktologickou než represivní. Aktuálně probíhá jednání s ředitelem 
Bodnárem z VZP a magistrát má slíbenou smlouvu na adiktologickou péči. Radní věří tomu, že se pro PZS podaří najít 
nový model fungování, který bude ekonomicky únosný a kvalitativně jiný. M. Johnová rovněž hodlá navrhnout zřízení 
tzv. bezpečných místností v nemocnicích, kde by intoxikovaní pacienti pobývali v bezpečném prostředí a neohrožovali 
sebe ani personál nemocnice. Vybudování takových místností by uvolnilo kapacitu záchytky. Dalším záměrem je 
jednat také s Policií ČR, aby policisté méně nebezpečné intoxikované ponechávali ve své péči, a tím záchytce rovněž 
odlehčili. Podle M. Johnové bude také potřeba více pracovat i s lidmi na ulici. 
K dotazu, zda by nebylo lepší MZS místo slučování s MNNP raději zrušit, radní konstatuje, že v MZS jsou zaměstnaní 
lidé, a přednost proto dostalo sloučení. 
Na téma pracovní skupiny k projektu transformace radní uvádí, že tato skupina na půdě magistrátu vznikla, jejími 
členy jsou mj. ředitelé obou slučovaných příspěvkových organizací a má za sebou již první setkání. Na sloučení MZS a 
MNNP ke dni 01.04. 2022 panuje shoda, k připojení PZS by mělo dojít v prázdninovém čase. 
Pokud jde o centrální nákupy, autorem tohoto záměru byl bývalý ředitel M. Ježek, ale M. Johnová myšlenku 
vhodnosti centrálních nákupů sdílí. Dodává, že centrální nákupy nejsou u příspěvkových organizací příliš populární, 
mimo jiné i díky četným zpožděním – zpoždění aktuálních dodávek ovšem podle M. Johnové nebylo zapříčiněno 
samotnou centralizací nákupů, ale covidovou situací. Jedním ze současných úkolů magistrátu je zajištění 
zdravotnických potřeb, od myšlenky centrálních nákupů se tedy neustupuje.  
K otázce MUDr. Hoška, zda dochází k nějakému odklonu od původní varianty transformace, radní uvádí, že se 
navazuje na původní koncept, aktuálně na jeho první fázi, která byla plánovaná a z celého procesu se jeví jako 
nejjednoduší – je jasná a dává smysl.  
Na otázku paní místopředsedkyně ohledně výroční zprávy MZS předává radní slovo Ing. Havelkové – ta si není jista, 
zda je výroční zpráva výslovně vyžadována zákonem, ale podotýká, že po odbor ZDR po všech příspěvkových 
organizacích výroční zprávu požaduje; Ing. Havelková se postará, aby v případě MZS došlo k nápravě. 
Předseda M. Růžička shrnuje proběhlou diskusi – ať již sloučení bude provedeno jakýmkoliv způsobem, zdá se, že 
všem dává smysl a že jde o krok, který není třeba nijak oddalovat. Podle M. Růžičky bude dobré sledovat, jak se sami 
zaměstnanci MZS k přechodu pod MNNP staví a zda mají jasnou představu o tom, jakou pracovní roli budou v nové 
organizaci zastávat. V souvislosti s PZS znovu připomněl jednání s ředitelem Bodnárem z VZP a to, že se do budoucna 
jedná o zřízení jednotky, která bude odborněji a intenzivněji pracovat s intoxikovanými klienty. Spíše než o prosté 
sloučení tak vlastně půjde o založení nového oddělení nemocnice, které převezme některé činnosti záchytky. Důležité 
bude také řešení ekonomických otázek, jež s rozvojem těchto činností souvisejí. 
Závěrem M. Růžička popřál za sebe i za všechny členy výboru nově pověřené ředitelce odboru ZDR Ing. Aleně 
Havelkové mnoho štěstí a pracovních úspěchů v nové funkci. 
 
K tomuto bodu nebylo přijato žádné usnesení. 

 

6. Zpráva o činnosti Výboru pro zdravotnictví za období 11. – 12. 2020 a 01. – 12.2021 
M. Růžička konstatoval, že zprávu o činnosti obdrželi všichni členové výboru včas, a otevřel k tomuto materiálu rozpravu –
žádný z členů nevznesl k předložené zprávě připomínky ani návrhy k úpravám či doplnění. Předseda M. Růžička dává 
následně hlasovat o usnesení: 
 
Usnesení č. T-VZ-0108 
 
Výbor pro zdravotnictví  
I.     s ch v a l u j e  
       zprávu o činnosti výboru a pověřuje předsedu předložit tuto zprávu jako informaci na dalším jednání  ZHMP 
 
přijato,  pro: 9,  proti: 0 , zdržel se: 0,  mimo místnost. 0 

 

7. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 
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          K tomuto bodu nebyly vzneseny žádné námitky ani připomínky, je přistoupeno k hlasování o usnesení. 
 
Usnesení č. T-VZ-0110 
 
Výbor pro zdravotnictví 
I.      b e r e   n a   v ě d o m í 

 
předloženou informaci o tiscích projednávaných Radou a Zastupitelstvem HMP 
 
přijato,  pro: 9,  proti: 0 , zdržel se: 0,  mimo místnost: 0 

 

7. Různé 
         V rámci tohoto bodu nebylo navrženo k projednání žádné téma ani přijato žádné usnesení. 
 
 
 
 
Předseda výboru M. Růžička děkuje a jednání ukončuje v 16:04 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Ověřil: Ing. Jana Komrsková, místopředsedkyně Výboru pro zdravotnictví ZHMP  
 
 
Zapsal: Marta Schwarzová, MHMP - OVO MHMP   

Ing. Miloš Růžička 
předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP 

 
 
 
 
  
  
 


